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                                    Zprávy z jednání Rady obce č. 13/07/15 (1.7.2015) 
                                                         J. Hahner, E. Buchová 
 
Projednáno 

1.Projednání zápisu a usnesení ZO 
RO projednala zápis z jednání ZO ze dne 25.6.2015 a přijala následující opatření k realizaci přijatých usnesení. 
1. Připravit podklady k prodeji nemovitostí společnosti H.R.S. a.s., zapracovat připomínky vzešlé na jednání 

komise a ZO do smlouvy. 
2. Zveřejnit záměr prodeje pozemku p.č. 1905/12 a p.č. 1905/13 v k.ú. Strašice na úřední desce. 
3. Zrychlit práci Bytové komise při přidělování bytů a vyžádat si plán oprav bytového fondu. 
4. Pozvat na příští jednání ZO zástupce správce BF k podání vysvětlení kalkulace ceny vody v bytech. 
5. Reagovat na interpelace členů ZO. 
RO opatření k realizaci usnesení ZO ze dne 25.6.2015 schválila. 

2.Nákup kontejnerů na bioodpad 
RO již dříve projednala možnost nákupu kontejneru na bioodpad. V rámci sdružení POLYGON byla podána 
žádost o dotaci na pořízení velkoobjemových kontejnerů, které budou umístěny v jednotlivých obcích. V 
současné době je potřeba schválit výši spoluúčasti obce Strašice, která bude činit 3,7 % z pořizovacích nákladů 
dle rozpisu sdružení POLYGON. Svoz těchto kontejnerů bude projednán s firmou Becker Bohemia s.r.o. 
RO spoluúčast ve výši 4.500 Kč ohledně nákupu kontejnerů na bioodpad v rámci sdružení POLYGON 
schválila.  

3.Příkazní smlouva – DOMOZA projekt s.r.o. 
RO projednala návrh příkazní smlouvy se společností DOMOZA projekt s.r.o., která by na základě smlouvy 
vykonávala monitoring projektu „Zahrada při MŠ ve Strašicích v přírodním stylu“. Jedná se například o přípravu 
a odevzdání příloh, spolupráci s poskytovatelem dotace, hlášení změn projektu, atd. Cena za tuto službu činí 30 
tis. Kč po celou dobu udržitelnosti projektu. 
RO Příkazní smlouvu se společností DOMOZA projekt s.r.o. ohledně administrace projektu „Zahrada při MŠ 
ve Strašicích v přírodním stylu“ schválila. 

4.Zápis z jednání Komise pro rozvoj obce Strašice 
RO projednala zápis z jednání Komise pro rozvoj obce Strašice ze dne 17.6.2015. Na jednání komise byli 
pozvání zastupitelé a zástupce investora společnosti H.R.S. a.s. k prezentaci záměru revitalizace areálu bývalých 
kasáren. Investor chce předělat současné budovy na domy s nájemními byty a byty v osobním vlastnictví, 
předpokládá vybudování 200-250 bytových jednotek. Předpokládané nájemné bude činit 100 Kč/m2, součástí 
projektu je i revitalizace okolí budov, zřízení odpočinkové zóny, výstavba dětských hřišť, atd. Komise 
doporučila doplnit do smlouvy některé závazné podmínky, jako např. možnost předkupního práva, odběr tepla ze 
stávajících kotelen, polyfunkční využití objektů, atd. Dále se komise zabývala demolicí budov na Dukle a 
problematikou bioodpadu v obci. 
RO zápis z jednání Komise pro rozvoj obce ze dne 17.6.2015 vzala na vědomí. 

5.Zápis z jednání Komise životního prostředí 
RO projednala zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 24.6.2015. Komise neprojednávala žádné nové 
žádosti, zabývala se problematikou vzniku CHKO Brdy a aktuálními informacemi z této problematiky. Komise 
dále doporučila umístit kontejner na bioodpad k obecním zahrádkám a dořešit žádost pana Pecha ohledně 
pokácení vzrostlého stromu. 
Panu Pechovi bylo sděleno, že k pokácení dojde v době vegetačního klidu. Obec Strašice nemá bližší informace 
ohledně možného umístění testovacího polygonu pro bezpilotní drony v plánovaném CHKO Brdy. Kontejner 
bude umístěn pravděpodobně v blízkosti některých zahrádek. 
RO zápis z jednání Komise životního prostředí ze dne 24.6.2015 vzala na vědomí. 

6.Zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti 
RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské záležitosti ze dne 25.5. a 29.6. V neděli 31.5. proběhlo 
vítání občánků. Členka komise Bc. Lucie Šujanová, DiS. nabídla pomoc v sociálním poradenství, konzultace 
s občany by probíhaly každé první a třetí úterý v měsíci od 14 do 15 hod. v budově radnice, pokud toto bude 
schváleno, budou zveřejněny bližší informace. 
RO  zápisy z jednání Komise pro občanské záležitostí ze dne 25.5. a 29.6. vzala na vědomí. RO schvaluje 
zavedení konzultačních dnů za účasti Bc. Lucie Šujanové, DiS. schválila.  



7.Zavedení pečovatelské služby 
RO projednala žádost o zavedení pečovatelské služby pro občana Strašic, jedná se o rozvoz obědů. 
RO s žádost zavedení pečovatelské služby č.j. 979/15 schválila.  

8.Žádost o převedení bytu – V. Herianová 
RO projednala žádost o převedení bytu 1+1 v č.p. 560 ze současného nájemce V. Herianové na S. Drahozalovou, 
která čeká rodinu a potřebuje urychlit stěhování. Žádost byla rovněž předložena bytové komisi, ale vzhledem 
k termínu stěhování byla dříve projednána v RO. 
RO žádost o převedení bytu č.j. 999/15 schválila. 

9.Žádost o povolení akce – M. Novotná 
RO projednala žádost o povolení uspořádání akce dne 17.7. v sále společenského domu za účelem pořádání 
retropárty, kde bude hrát DJ SUNNY. 
RO požaduje ukončení akce ve 2:00 hodin dne 18.7. Pronájem sálu proběhne za podmínek stanovených 
Kulturním odborem. 
RO pronájem sálu za podmínek stanovených Kulturním odborem OÚ Strašice schválila.  
 
10.Žádost o prominutí sankce – č.j. 995/15  
RO projednala žádost o prominutí sankce za pozdní úhradu poplatku za svoz odpadu za dceru žadatele, která 
byla v roce 2013 a 2014 hlášena na adrese žadatele. Celkový dluh činí 759 Kč bez penále. 
RO žádost o prominutí sankce č.j. 995/15 s podmínkou úhrady poplatku do 31.7.2015 schválila.  
 
11.Studie protipovodňových opatření 
RO projednala návrh protipovodňové studie, kterou zadal DSO Horní Berounka – povodí Klabava. Studie řeší 
opatření předcházející škodám při povodních na toku Klabavy. V úseku obce Strašice jsou řešeny tři lokality, jez 
U Šeflů – odtěžení navážek pod jezem, zpevnění levého břehu protipovodňovou zdí v délce 380 m, dále lokalita 
u mostu u Kasíků – opevnění levého břehu kamennou zdí v délce cca 200 m před mostem, dále lokalita u 
Plešmídů – opevnění pravého břehu těžkým kamenným záhozem v délce 60 m. Další situace ohledně možné 
realizace jednotlivých opatření bude projednána se zástupci obcí, Plzeňského kraje, Povodí Vltavy, atd. na 
některém z podzimních jednání svazku. 
RO návrh opatření Protipovodňové studie DSO Horní Berounka – povodí Klabava vzala na vědomí. 

12.Seznam nemovitostí k prodeji či pronájmu 
RO projednala seznam nemovitostí určených k prodeji či pronájmu. Vzhledem k tomu, že na jednání ZO došlo 
k prodeji šesti budov v areálu bývalých kasáren, došlo k zásadnímu zeštíhlení nabídky. V současné době obec 
nabízí k prodeji budovu na pozemku 568/43 s okolním pozemkem, budovu na pozemku č. 568/28 s pozemkem 
2105/8, budovu na pozemku č. 568/69. K pronájmu jsou nabízeny nebytové prostory v domech č.p. 446, 447, 
595, některé místnosti v domě č.p. 644 (ošetřovna), 216 (zdravotní středisko) a 296 (mateřská škola). Rovněž je 
možné pronajmout areál bývalého sportoviště na Dukle. Seznam nemovitostí doplněný o fotografie objektů bude 
zveřejněn na webu obce. 
RO seznam nemovitostí v majetku obce Strašice určených k prodeji či pronájmu schválila. 
 
13. Schválení půjčky 
RO projednala žádost zaměstnance obce ohledně možnosti schválení mimořádné půjčky ve výši 20.000 Kč. 
Půjčku lze poskytnout za podmínek, že bude uhrazena do 1 roku. 
RO  poskytnutí půjčky fyzické osobě – zaměstnanci ve výši 20.000 Kč schválila.  
                                     

                                     Zprávy z jednání Rady obce č. 14/07/15 (15.7.2015) 
                                                           J. Hahner, E. Buchová  
Projednáno 
Žádost o povolení výstavy – Český svaz chovatelů 
RO projednala žádost o povolení výstavy drobného hospodářského zvířectva v neděli 16. srpna, při této 
příležitosti vystoupí dechová hudba Cheznovanka,  pro veřejnost bude otevřeno od 8 do 15 hodin. Příprava 
areálu bude probíhat 13. srpna, příjem zvířat bude 14. srpna a posuzování proběhne v sobotu 15. srpna. Svaz 
chovatelů žádá o bezplatné zapůjčení zahrady u sídla obecní policie, prominutí poplatků a pomoc ze strany 
zaměstnanců obce s navezením a odvezením výstavního materiálu. 
RO žádost o povolení výstavy schválila.  
 



Žádost o převedení bytu – J. Vacek 
RO projednala žádost o převedení bytu v č.p. 465, kde nájemní smlouva je sepsána s jeho matkou, která se bude 
stěhovat. Žadatel v bytě bydlí od narození a chtěl by v tomto bytě setrvat, je výdělečně činný, s hrazením 
nájemného nemá problém. 
RO žádost o převedení bytu schválila. 
 
Žádost o splátkový kalendář – č.j. 1047/15  
RO projednala žádost o splátkový kalendář na dluh za svoz komunálního odpadu za roky 2013-2014 ve výši 
2.334 Kč. Žadatelka navrhuje měsíční splátku ve výši 1.000 Kč. 
RO žádost o splátkový kalendář č.j. 1047/15 s měsíční splátkou ve výši 1.000 Kč schválila.  
 
Náklady na rekonstrukci bytového jádra 
RO projednala předložený rozpis nákladů na rekonstrukci bytového jádra v domě č.p. 558. Celková výše nákladů 
činí 93.862 Kč. V rámci této rekonstrukce by mělo dojít k vybourání umakartového jádra, které bude nahrazeno 
jádrem vyzděným.  
Správce bytového fondu nedoporučuje tyto náklady hradit. RO povolí tuto rekonstrukci, pokud si jí žadatel 
uhradí na své náklady. V případě, že se nájemce rozhodne rekonstrukci provést, je třeba získat souhlas vlastníka 
a zajistit stavební dozor na tuto rekonstrukci. 
RO proplacení nákladů na rekonstrukci bytového jádra dle rozpočtu neschválila. 
 
Dodatek k veřejnoprávní smlouvě – JSDH Strašice 
RO projednala dodatek k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu obce pro Jednotku 
sboru dobrovolných hasičů Strašice – oddíl Mladých hasičů. Dodatkem dojde k navýšení této dotace o 9.000 Kč 
za pomoc při akci Bahna 2015. 
RO navýšení dotace o 9.000 Kč pro Jednotku sboru dobrovolných hasičů Strašice schválila. 
 
6. Dodatek k veřejnoprávní smlouvě – TJ Spartak Strašice 
RO projednala dodatek k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu obce pro TJ Spartak 
Strašice. Dodatkem dojde k navýšení této dotace o 12.000 Kč za pomoc při akci Bahna 2015. 
RO navýšení dotace o 12.000 Kč pro TJ Spartak Strašice schválila. 
 
7. Aktualizace OZV – konzumace alkoholu 
RO projednala nové znění obecně závazné vyhlášky ohledně konzumace alkoholu na veřejném prostranství. 
Vzhledem k tomu, že byla vydána nová judikatura v této věci, bylo nutné změnit text vyhlášky. Vyhláška bude 
předložena k projednání ZO. 
RO nový návrh OZV ohledně konzumace alkoholu na veřejném prostranství vzala na vědomí.  
 
Aktualizace OZV – místní poplatek ze psů 
RO projednala nové znění obecně závazné vyhlášky ohledně místního poplatku ze psů. Vzhledem k novelizaci 
zákona o místních poplatcích, bylo nutné vypustit část textu původní vyhlášky. Vyhláška bude předložena 
k projednání ZO. 
RO nový návrh OZV ohledně místního poplatku ze psů vzala na vědomí. 
  
Žádost o možnost uskladnění dřeva – J. Sutnerová 
RO projednala žádost o možnost uskladnění dřeva u bytového domu č.p. 463, žadatelka zde skladuje dřevo 
dlouhodobě. 
Cena bude stanovena na základě platné vyhlášky. 
RO žádost o možnost uskladnění dřeva schválila.  
 
Rozbor hospodaření obce Strašice 
RO projednala Rozbor hospodaření obce Strašice k 30.6.2015. Příjmy po konsolidaci dosáhly za 1. pololetí výše 
27,335 mil. Kč, výdaje v tomto období činily 22,673 mil. Kč, na splátky úvěrů bylo vynaloženo 2,827 mil. Kč. 
Obec Strašice eviduje za rok 2015 107 dlužníků za poplatek za svoz komunální odpad, který měl být uhrazen do 
30.6. RO byl rovněž předložen přehled dlouhodobých závazků obce se stavem jejich splácení k 30.6.2015. 
RO Rozbor hospodaření obce Strašice k 30.6.2015 schválila.  
 
Rozpočtové opatření obce Strašice č. 3/2015 
RO projednala Rozpočtové opatření obce Strašice č. 3/2015. Tímto rozpočtovým opatřením byly upraveny 
některé položky v rozpočtu na základě přijatých plateb či vystavených faktur. Oprava břehu potoka činila 230 
tis. Kč oproti rozpočtovaným 200 tis. Kč. K hřbitovu je nutno pořídit nový kontejner na odpad, neboť původní 



kontejner je již těžko opravitelný, byl nakoupen nový křovinořez, atd. Dále je nutno opravit některé kanalizační 
vpustě v komunikacích, neboť dochází k jejich propadům. K zvýšení příjmů došlo díky prodejům majetku 
plynoucích z dříve uzavřených smluv. 
RO Rozpočtové opatření obce Strašice č. 3/2015schválila.  
 
Výzva k podání nabídky 
RO projednala text výzvy pro podání nabídky na realizaci projektu „Zahrada při MŠ ve Strašicích v přírodním 
stylu“, na který obdržela obec Strašice dotaci ze Státního fondu životního prostředí ve výši 2,63 mil. Kč, celkové 
náklady včetně nezpůsobilých výdajů činí 3,036 mil. Kč. Předmětem tohoto projektu je celková revitalizace 
zahrady MŠ včetně kompletní výměny herních prvků. Zakázka musí být realizována do 11.10.2015. 
RO text výzvy pro podání nabídek na zakázku „Zahrada při MŠ ve Strašicích v přírodním stylu“ schválila. 
 
Výběrové řízení – strážník obecní policie 
RO projednala návrh starosty na zahájení výběrového řízení na třetího strážníka obecní policie, který by měl 
nastoupit od začátku roku 2016. Vzhledem k délce trvání výběrového řízení starosta navrhuje zahájit výběrové 
řízení již nyní. Podmínky budou stanoveny stejné jako u minulého výběrového řízení. Nový strážník by nastoupil 
do kurzu během října 2015, aby mohl začít sloužit od nového roku. 
RO vyhlášení výběrového řízení na strážníka Obecní policie Strašice schválila. 
 
Kamerový systém – ZŠ Strašice 
RO již v minulosti projednávala otázku pořízení kamerového systému před vchody do budovy ZŠ Strašice. Na 
základě těchto skutečností byla předložena nabídka společnosti Plzeňský skart a.s. ohledně realizace této 
zakázky, kdy bude instalována jedna kamera před vchod do družiny a jedna kamera před hlavní vchod. Z těchto 
kamer bude přenášen signál na pracoviště družiny a na pracoviště sekretariátu školy. Zde budou umístěna rovněž 
záznamová zařízení, signál z obou kamer bude rovněž převáděn na služebnu obecní policie. Toto opatření bylo 
přijato z důvodu, aby nedocházelo k vstupu neoprávněných osob do budovy školy. Nabídka na realizaci je ve 
výši 42 tis. Kč bez DPH, cena bude snížena o likvidaci kontejneru u hřbitova, který byl již v havarijním stavu, a 
nevyplatilo by se jej opravovat. 
RO pořízení kamerového systému pro potřeby ZŠ Strašice dle nabídky společnosti Plzeňský skart a.s. 
schválila. 



 
Srpen je ve Strašicích plný kultury – blíží se posvícení 

    Letošní srpen začal v poklidu prázdninového času a Strašice se pomalu 
připravují na letošní posvícení.  Stejně jako v minulých letech je připraven 
bohatý  kulturní   program pro všechny generace. Centrem sobotních 
kulturních pořadů bude společenský dům. V neděli bude pak příležitost 
k přátelskému  setkání   na  náměstí  nebo v kostele svatého Vavřince.  V rámci 
posvícenských oslav je možnost si posedět v některých restauracích i v pondělí 
na Pěkné hodince. Kulturní  odbor  obce Strašice zkoordinoval celý 
posvícenský program a zajistil plakátovou prezentaci, aby občané měli 
souhrnný přehled o jednotlivých  akcích. Strašické posvícení bylo vždy 
příležitostí k přátelskému setkávání občanů s možností popovídat si i s lidmi, 
kteří ve Strašicích již nežijí a právě posvícení využijí k návštěvě naší obce. 
Věřím, že nám bude příznivě nakloněno i počasí a že se tato významná obecní 
událost povede. 

     Obecní úřad i radu obce čeká v měsíci srpnu, kromě přípravy posvícení i 
výběrové řízení na vybudování nové zahrady s herními prvky v mateřské 
školce. Obdrželi jsme na tuto akci dotaci ve výši tři miliony korun ze Státního fondu životního prostředí. Rada 
obce svým usnesením jednoznačně podpořila vybudování zahrady v přírodním stylu, kde budou využity všechny 
nejnovější poznatky pro rozvoj naší nejmladší generace. Nově osazené herní prvky budou certifikované a 
převážně vyrobené z akátového dřeva. Součástí investiční akce bude i výstavba nového oplocení. 

     V tomto měsíci bude také pokračovat oprava komunikací v Koutě. Byly provedeny práce na podkladních 
konstrukcích vozovky. Původní kryt vozovky byl odtěžen a směs jílu s kamenivem byla odvezena. Prováděcí 
firma musela postupně identifikovat všechny inženýrské sítě, uzávěry vodovodu i kanalizační šachty. Poté bylo 
navezeno drcené kamenivo předepsaných frakcí a řádně zhutněno.  Vzhledem ke svažitosti terénu komunikace 
mezi Koutem a dvorským polem umístíme v trase opravované cesty pět odtokových příčných žlabů pro odvod 
dešťových vod z povrchu vozovky. Instalované příčné žlaby budou svedeny do přilehlého příkopu nebo trubním 
vedením do kanalizace. 

   Věřím, že letošní srpen bude i díky posvícení jedním z nejlepších měsíců v roce, že si ho všichni ve zdraví 
užijeme. Pokud Vás čeká ještě nějaká dovolená, přeji Vám její příjemné prožití. Děti mají před sebou ještě 
několik týdnů prázdnin, nechť jsou tedy plné pohody. Čeká nás náročný podzim, který bude pro Strašice vskutku 
historický. Bude ve znamení příprav na ukončení existence vojenského újezdu a radikální zvětšení katastrálního 
území Strašic.   

                                                                                                                                                Jiří Hahner 
                                                                                                                                                Starosta obce  

 
Ohlédnutí za akcí Bahna 2015 
 
 Této akce jsem se samozřejmě zúčastnila již kdysi dávno, ale poprvé jsem se v červnu zúčastnila této velkolepé 
akce jako místostarostka Strašic společně se zastupiteli 
p. Hrazdilovou, p. Kantorem a p. Kotnauerem. Pozváni 
byli také občané z Hohenfelsu, naší partnerské obce, 
kteří dorazili dvěma autobusy na předem domluvené 
místo, kde jsme jim předali povolenky ke vjezdu a 
doprovodili je na parkoviště. Přivítali jsme se 
s vedením obce a doprovodili je až do samotného 
centra dění. S vedením obce Hohenfels jsme sledovali 
zahájení akce z tribuny, kde svůj proslov přednesl 
ministr obrany p. Stropnický.  
 Naši němečtí přátelé se pak chtěli sami projít a vše si 
prohlédnout, a tak jsem se společně s p. Kantorem a p. 
Hrazdilovou vydala na prohlídku vojenské techniky. 
Zhlédli jsme také úžasnou vojenskou bojovou akci a 
navštívili spoustu stánků, mimo jiné zde byl také stánek 
naší obce v zastoupení p. Makaje a stánek věnovaný Domovu pod Brdy. 



Stánky také lákaly z veliké nabídky jídel, a tak si každý mohl vybrat to své oblíbené. Myslím, že nikomu 
nevadilo, že neobědvá v restauraci a ani já bych neztrácela čas zbytečným přejížděním někam na oběd a zpět. 
Vždyť všichni přijeli proto, aby si mohli právě tuto akci užít. 
 Kdo na „Bahna" nedorazil, nemohl právě tohle vše vidět. Spokojené a nadšené fanoušky vojenské techniky nebo 
právě spoustu stánků, které návštěvníkům nabízely nejrozmanitější zboží.  
 Našim německým přátelům byl zajištěn oběd, po kterém se rozhodli zůstat ještě déle, než plánovali. 
Po domluvě jsme se tedy později sešli a doprovodili je zpět na parkoviště. Slyšeli jsme od nich jen spoustu 
chvály a bylo vidět, že odjíždějí spokojeni a nabiti spoustou zážitků a dojmů. Domluvili jsme se, že se brzy opět 
shledáme, a popřáli jsme jim šťastnou cestu. Musím upřímně říci, že jsem byla velice ráda, že jsem poznala tak 
skvělé lidi, protože i když mluví cizí řečí, domluvili jsme se s nimi lépe než s některými česky mluvícími.  
 Tato akce byla zajištěna na výbornou a já bych všem, ať už zaměstnancům obce nebo zúčastněným 
zastupitelům, chtěla velice poděkovat. 
 
 A protože je léto právě v polovině, přeji dětem krásné a pohodové prázdniny a dospělým zaslouženou a 
příjemnou dovolenou. 
 
                                                                                                                           Eva Buchová, místostarostka obce 

 
  

                                                             371 585 731 
Vyhodnocení – informační zpráva za měsíc červen,červenec 2015 

 Za měsíc červen,červenec  řešila OPS tyto přestupky: 
 Doprava –        6 x přestupek –1x  řešeno v blokovém řízení  
                             1 x – oznámení odboru dopravy 
                              4 x –přestupek cyklisté  
 Veřejný pořádek  -     5 x- přestupek  
Občanské soužití -      3 x  přestupek -1x oznámení PČR 
Proti majetku  -          11 x – přestupek 
OZV č.3              -         4 x přestupek 
OZV č.4             -          6 x přestupek  
Nález věci  :            -       1x klíče,mobil,peněženka s doklady,osvědčení tech.průkazu 
Ověřování pobytu/asistence vystěhování z bytu :     1 x 
Řešení stížnosti občanů  –   6 x  
Součinnost s PČR OO Hrádek.  –  3 x 
Kontrola mladistvých na požívání alkoholu -  1 x   
 
Vážení občané, 
 v srpnovém výtisku měsíčníku Barňák  bych vás chtěl seznámit s události za uplynulé 2 měsíce z pohledu  
Obecní Policie Strašice. 
 
 Veřejný pořádek 

   
   
       
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

                                 Huť u nádržky.                                                Huť u Padrťského potoka. 



Odkládání odpadů (likvidace) nepotřebného materiálu  z domů , vytváření černých skládek po jednotlivých částí 
obce. Odvoz odpadů do sběrného dvora  je stále velký problém pro některé občany. Pachatelé převrátili 
kontejner se sklem v době akce Bahna. Toto jsou ukázky, jak někteří občané páchají přestupky proti veřejnému 
pořádku a kazí tak vzhled obce. 
 
 Trestná  činnost  
  Páchání trestné činnosti jako je úmyslné poškozování cizí věci (dopravní značky, odpadové koše, poškození 
kamery, drobné krádeže kytek, zeleniny a ovoce na zahrádkách, poškození lávky a ohrazení kompostu na 
zahrádkách u rybníčku za Spartakem, poškození plotu, poškození koše na hřišti u ZŠ, neoprávněné vniknutí do 
objektu nemovitosti a poškození oken, poškození okapů na objektu Koupák a další. 
           

Doprava  
  Akce“Bahna 2015“, která se konala dne 20.6.2015 z hlediska  zabezpečení dopravy v naší obci dopadla dobře 
bez větších potíží a provoz na komunikacích byl zajištěn naší Obecní policií, Policií České republiky, a s pomocí 
pořadatelů od členů  TJ Spartak Strašice a členů SDH Strašice. Bez jejich pomoci by nebylo možno tuto akci 
zajistit, a proto bych jim chtěl ještě jednou poděkovat. 
  Dne 1.září začíná žákům škola po prázdninách a poprvé nastoupí a žáčci prvních tříd. Žádáme proto rodiče, aby 
první dny doprovázeli své děti do školy a naučili je zásady správného a bezpečného přecházení komunikace. 
Upozorňujeme všechny cyklisty, že jako v minulém roce, provádíme bezplatnou registraci jízdních kol. 
K registraci jízdního kola je zapotřebí OP, jízdní kolo včetně dokladů o jeho nabití, u dětí mladší 15 let 
přítomnost z rodičů (Info-371 585 731,724 188 102). 
Tato služba pro občany není povinná a je bezplatná. 
 
                                                                                                       Velitel obecní policie Strašice  Ing.Frajt Luboš   
                                                                                 
 
Policie ČR informuje 
  Hrádečtí policisté prověřují podezření ze spáchání přečinu krádež, které se měl dopustit dosud neznámý 
pachatel. Ten měl v době z10. na 11. června tohoto roku násilím vniknout do prodejny potravin po zavírací době 
v obci na Hrádecku a z místa činu si odnesl tabákové výrobky v hodnotě přesahující částku sedm tisíc korun. 
Policisté po pachateli a odcizených věcech pátrají. V případě odhalení pachatele a prokázání viny může být 
v pravomocném rozhodnutí odsouzen až ke dvěma letům nepodmíněně. 
   V sobotu 13. června před čtvrtou hodinou odpoledne došlo na území Rokycanska k havárii vozidla s tragickým 
koncem. 31letý řidič na motocyklu značky Kawasaki jedoucí mezi obcemi Cheznovice, Mýto a Strašice neměl 
při projíždění zatáčky zvládnout řízení, vyjel mimo cestu, kde nejspíše zavadil o pletivo lesní školky složené 
mimo komunikaci. Poté pokračoval v jízdě, dostal se do smyku a nakonec narazil do stromu, který ho odrazil 
zpět na lesní cestu. Zde řidič zůstal bezvládně ležet až do doby, kdy místem projížděli náhodní cyklisté. Ti mu 
poskytli první pomoc, přesto muž zraněním na místě podlehl.  Přesnou příčinou a veškerými okolnostmi této 
události se nadále zabývají policisté ze služby kriminální policie a vyšetřování.   

 
                                                                                                                                 Zpracovala:  
                                                                                                                                 nprap. Hana Kroftová 

 



                                                     Komise pro rozvoj obce a její činnost 
                                                                           Jan Sovadina 
    Komise pro rozvoj je poradním orgánem Rady obce a z vlastní iniciativy předkládá doporučení, či se na 
žádost Rady vyjadřuje k problematice spadající do oblasti rozvoje Strašic. V tomto svém příspěvku se chci 
zmínit o dvou, z mého pohledu důležitých a užitečných krocích, které tato komise během zhruba devíti měsíců 
od voleb učinila. 
    První je třeba zasadit do souvislostí. Na červnovém zastupitelstvu byl projednán záměr prodeje šesti budov 
v areálu bývalých kasáren firmě H.R.S. a.s. za účelem výstavby bytů. Sám jsem se na zastupitelstvu vyjádřil 
k prodeji spíše skepticky, nicméně většina zastupitelů rozhodla o prodeji kladně. V danou chvíli je tak třeba 
považovat za klíčové, že Zastupitelstvo dalo vedení (Radě) obce mandát, přistoupit na prodej budov tehdy, 
budou-li ve smlouvě o prodeji zakotveny podmínky, které jsme předtím na Komisi pro rozvoj projednali. Pan 
starosta mi při osobním jednání důsledné trvání na těchto podmínkách potvrdil. V pečlivé diskusi na této komisi 
jsme se snažili eliminovat především rizika spojená s obavami, aby ve Strašicích nevznikly spíše ubytovny pro 
méně přizpůsobivé občany a aby nedošlo k následnému skrytému prodeji další firmě. Jestliže firma H.R.S. a.s. 
na tyto podmínky přistoupí (patří mezi ně například předkupní právo obce), jsem ochotný začít opatrně věřit, že 
to s výstavbou bytů pro středně příjmové skupiny obyvatel myslí opravdu vážně.  
   Druhý krok se týká doporučení naší komise, které jsme učinili ve vztahu k bývalému areálu koupaliště. Dodnes 
je pro mě s podivem, že dvou a půl tisícová obec (ve které navíc značná část lidí bydlí v bytech a tedy bez 
zahrady a bazénu), nemá vlastní provozuschopné koupaliště. Nebo alespoň, jak je tomu na jiných místech 
(zmíním například sedm set obyvatel čítající Kamenný Újezd) udržovanou „víceúčelovou nádrž s koupáním na 
vlastní nebezpečí“. Při rozhovorech s lidmi, kteří pamatují funkční časy tohoto areálu, a dále pak na Komisi jsme 
usoudili, že prvním krokem musí být demolice (z hlediska právního nešťastné) budovy bývalého Koupáku. Pak 
se teprve otevírají možnosti obnovení koupaliště včetně umístění sociálních zařízení, zařízení pro občerstvení a 
celkové rekultivaci areálu. Na náš podnět (myšleno podnět Komise pro rozvoj) se podařilo v rozpočtu vyčlenit 
dvě stě tisíc korun na zmíněnou demolici, která by měla proběhnout ještě v tomto roce.  

                                                                                                                                        Tak uvidíme… 

To byla noc… 

 Která? No přece ta ze soboty na neděli, kdy byla pořádána opět místní kulturní hudební produkce, které se 
obecně říká „ KOUPÁK „. Již staří Římané uplatňovali heslo: „ Chléb a hry“. Nevím jakou hru produkovali 
Římané, ale to co povolila rada OÚ mělo ke hře hodně daleko. Před hlukem neochránila ani uzavřená okna. A to 
musím říci, že jsem trénovaný, neboť do otevření starého Kulturáku, jsem bydlel proti restauraci „ U Libuše“      
a tam se v plesové sezóně střídali hasiči, zahrádkáři, včelaři, vesnická organizace KSČ,  místní Oděva a bůh ví 
kdo ještě. Chci tím naznačit, že něco snesu. Také by mne zajímalo, co vedlo orgán obce k povolení produkce až 
do 3,30 hod ráno, kdy se přestala hudba ozývat. A to nemluvím o opileckých projevech kolem čtvrté hodiny 
ranní. Ani jsem se nedivil petici, která po Huti kolovala. Také jsme ji s manželkou podepsali.  Nevím, jaký bude 
mít význam při povolování v příštích letech, ale velkou naději, si nedávám. Vždyť kulturní žumpa, ze které se 
oblast bývalého koupaliště za ta léta stala, je pro obec svoji polohou výhodná. A tak při této příležitosti si 
dovoluji navrhnout, na příště produkci nezakázat, ale místo konání pravidelně střídat. Jednou by to mohl být 
kupříkladu    „Buzerák“ v bývalých kasárnách, jindy třeba bývalé hřiště PDA. Možná, že by se našly i jiné 
obecní plochy vhodné pro tyto veřejné produkce. A tu povolenou dobu produkce bych neměnil. Jednou za 3 roky 
se to dá vydržet. Ono zkrácení doby by totiž nepříznivě ovlivnilo chuť pořadatelů tuto vůbec akci pořádat. Vždyť 
přiznejme si, po pravdě o kulturu vůbec nejde, je to jen bohapustá ožíračka.  Jen tak mimochodem kontroloval 
někdo dobu konání produkce či stav opilosti odjíždějících řidičů?  V osm hodin ráno tam bylo z desítek 
odstavených aut již jen 6, ale poházených pivních pohárů „neurekom“   jak říkali bratři Slováci. Na odpověď ani 
nečekám, i když možná se mi dostane od pana starosty té výsady, jako panu Ing. Neradovi na každý jeho  
duševní výplod.       

                                                                                                                                                     Ing. Václav  Jiřička 

 



Starosta má asi problém 
Ing. František Nerad – zastupitel Alternativa 

      Rozhodl jsem se reagovat na pomluvy a lži, které starosta Hahner již podruhé zveřejnil v Barňáku. Nikdy 
jsem s StB a ani VKR nespolupracoval. Je zřejmě již tradicí, že když má starosta na radnici nějaký větší 
problém, brání se lží a útokem jako vystřiženým z stb-áckých praktik a to pomluvou. V roce 2012, stejně jako 
letos, jsem na zastupitelstvu upozornil na nedostatky ve financování obce pod jeho vedením.  
     V roce 2012 obstavila banka účty obce a vinen jsem byl, dle jeho tvrzení, pochopitelně já. Abych se 
předpodělal a nešťoural do toho, poslal mi 22.2.2012 mail: 

 

-------- Původní zpráva ------- 

Od: Starosta <starosta@strasice.eu> 

Komu: <frantisek.nerad@tiscali.cz> 

Předmět: FW: Obec 

Datum: 22.02.2012 15:41 

 

„………….Dále bych Tě chtěl poprosit, aby jsi si zrevidoval své vztahy s lidmi v době socialismu. V souvislosti 

s Tvojí zvýšenou publikační činností jsem dostal několik anonymních e-mailů  s nechutným obsahem o vojenské 

kontrarozvědce, o saunování předních činitelů kontrarozvědky u Tebe doma, o zajištění zaměstnání v Komárově, 

vojenské službě ve Strašicích(když všichni vrstevníci narukovali někam na Slovensko) a dokonce zpochybňovali 

i Tvé studium. Je to prostě nechutné a doufám, že podobných písemností budu napříště ušetřen. Píši Ti tyto 

informace s vírou, že sou to všechno jen pomluvy a domněnky a  že nebudou potvrzeny.  Ahoj Jirka  
 
   Pro upřesnění zkreslovaných faktů: předním představitelem kontrarozvědky ve Strašicích byl pan Procházka, 
který nikdy nebyl u mě ani na dvoře. Narukoval jsem na celý rok do Jihlavy a do Strašic mě přeložili až po roce, 
protože sem nikdo nechtěl a vysokou školu jsem dělal  - a dodělal - při zaměstnání v Komárově. Tam mě po 
maturitě doporučil pan Bělohlávek, co bydlel u Libuše a začal jsem tam jako přidavač s maturitou u zedníků. 
Samozřejmě jsem starostovi hned odpověděl: 
 
-----Original Message----- 
From: FRANTIŠEK NERAD [mailto:cz892944@tiscali.cz]  
Sent: Wednesday, February 22, 2012 10:14 PM 
To: Starosta 
Subject: RE: FW: Obec 
 „ …… Své vztahy z dob socialismu mám zrevidované a mám na to doklad podepsaný ministrem vnitra ČSFR. 
Pokud bys ho chtěl vidět, milerád ti ho poskytnu. kdybych to neměl, nebyl bych nikdy poslancem ČNR. Vím, že 
by mě mnoho lidí ze Strašic docela rádo nachytalo v takové pozici, ale mají smůlu. Byl jsem, třeba narozdíl od 
tebe, předmětem několika lustrací a všechny dokázaly moji 
neúčast v komunistickém řádění v té době. Pokud věříš bývalým komunistům, usilujícím o změny, je mi tě líto 
podruhé. Na druhé straně to chápu, 13 hlasů je jistá ukázka toho, jaké jsou v koalici poměry.  
No a tvoje poznámka o vzdělání kohokoli - to prostě nekomentuji. Je to pod moji úroveň……“  
 
   Dne „čt 23. 2. 2012 7:41“ mi starosta odpověděl:  

Odesílatel: Starosta <starosta@strasice.eu>  

Komu:  'FRANTIŠEK NERAD'  <cz892944@tiscali.cz>  
 
Ahoj, Děkuji za vysvětlení. J. 
 
   Myslel jsem tehdy, že naše komunikace v této věci byla skončena. Jenže přišel červenec 2012, dluhy obce 
rostly a rostly (jak mi po dlouhém naléhání starosta doložil v roce 2015. V roce 2010 podepsal starosta dohodu o 
uznání dluhu s neuvěřitelným penále a „zapomněl“ to tehdy se zastupiteli projednat.) a v červencovém Barňáku 
2012 se objevila nenápadná věta v článku pana starosty: „….Mrzí mě, že jsem neustále zasypáván anonymy na 
působení Františka Nerada v období před rokem 1990 a však zmiňovaný zastupitel dosud neučinil nic , aby 
záznam v seznamu spolupracovníků vojenské kontrarozvědky vysvětlil…..“ 
  
      Starosta zřejmě zapomněl, že již v únoru osobně „poděkoval za vysvětlení“. Celou věc jsem tehdy předal své 
právničce, která si začala se starostou dopisovat a požádala jej, aby své tvrzení doložil dokumenty, aby předložil 
ty „anonymy“ a další podklady. Jiří ve třech dopisech předvedl výmluvy a lži, jaké předvádí vždy, když se 



dostane do problémů. Samozřejmě své pomluvy dodnes ničím nedoložil. Jeho argumentace se velmi podobala 
jeho výmyslům a výmluvám, které posílá jako odpovědi na mé interpelace, třeba ve věci škody (penále) ve výši 
315 810,-, kterou někdo na radnici způsobil v létech 2011 – 2014 nezaplacením faktury Regothermu. Když jsem 
předal zastupitelům na jednání 25.6.2015 podklady o tomto problému, opět se v červencovém Barňáku objeví 
ničím nepodložená, a dokonce lživá věta pana starosty o mé údajné minulosti: „……Tento zastupitel dokonce ani 
nebyl schopen do dnešního dne vysvětlit , proč figuruje v seznamech vojenské kontrarozvědky, se zápisem z 
osmdesátých let minulého století pod krycím jménem Komár…….“  
 
     Opět zapomněl, že jsem jednak v rámci interpelací 6.9.2012 na zastupitelstvu vše veřejně vysvětlil. Dokonce 
to po celou dobu visí na obecním webu v mé interpelaci u zápisu ze zastupitelstva. Ale obecní web ho moc 
nezajímá. Naopak my dodnes čekáme s paní právničkou na ty podklady, kterými je zasypáván.  
     
     Takže závěrečné shrnutí nejen pro pana starostu. V roce 2012 mi starosta v mailu poprvé osobně a neveřejně 
poděkoval za vysvětlení, ale už na to asi zapomněl. Já jsem veřejně napsal a na zastupitelstvu 6.9.2012 veřejně 
řekl a pan starosta nechal na webu obce vyvěsit, jak to bylo, jak mě kontrarozvědka – někteří naši spoluobčané 
ze Strašic – v sedmdesátých, nikoli osmdesátých létech, zaevidovala jako „Podezřelou Osobu (PO)“, ale starosta 
si opět nic nepamatuje. (Ano, bydlel jsem vedle kasáren, na dvůr k nám přijížděla auta příbuzných z toho 
špatného Německa, do schránky mi chodily dopisy z kapitalistické NSR, z okna občas zazněl Karel Kryl, 
v knihovně bylo pár Libri prohibiti, otcův bratr emigroval za kopečky v roce 1948.)  To mi bylo potvrzeno členy 
lustrační komise v ČNR. Byl jsem v normalizačním období asi někomu podezřelý, nicméně tohle je věc, za 
kterou se dnes vůbec, ale vůbec nestydím. Starosta si zřejmě plete pojmy: PO – podezřelou osobu, tj. sledovanou 
a nepřátelskou socialistickému zřízení s Agentem – práskačem, kterým jsem nikdy nebyl. 
       Pro mne je však už dlouho podezřelé hospodaření obce Strašice za starostova vedení. O svých podezřeních 
z jednoho případu jsem informoval v červnu zastupitele a požádal výbory zastupitelstva o jejich prošetření. 
Zastupitelstvo je odmítlo řešit. Dokonce jeden člen Rady obce mne vyzval, abych podat trestní oznámení. Pan 
starosta opět v Barňáku přispěchal se starou obehranou písničkou – pomluvou a lží, že jsem nic nevysvětlil.  
      Vzhledem k závažnosti svých podezření na špatné hospodaření s prostředky obce Strašice a radě člena Rady 
obce, jsem podal na Státní zastupitelství v Rokycanech podnět k prošetření. Já mohu svá tvrzení, na rozdíl od 
pana starosty, doložit a také jsem to udělal a nemusím se snižovat na ničím nepodložené pomluvy a dokonce lži.-
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 Futsalisté opět postupují! 

Jan Sovadina 

Po loňském postupu se místnímu futsalovému týmu Bubudorf FC podařilo i ve druhém roce fungování uspět ve 
vyšší soutěžní třídě. Ve velmi vyrovnaném ligovém ročníku 2014/2015 jsme inkasovali nejméně branek, 
dokázali v klíčových zápasech vyválčit cenné body a v desetičlenné skupině jsme obsadili první příčku! Ročník 
2015/2016 tak zdejší „Psi ze 
vsi“ rozehrají již ve druhé 
výkonnostní třídě futsalových 
soutěží APF.  

Na fotografii z posledního 
postupového zápasu: 

Martin Weber, Marek Pipich, 
Ladislav Pigula, Tomáš 
Hahner, Vilém Šlapák, 
Vladimír Cvan, Miroslav 
Hrabal, Rostislav Vaník, 
František Lúčka, Milan Giňa, 
Jan Sommer, Tomáš Krákora, 
Jan Sovadina, další hráči: 
Roman Cichý, Šimon Huttr, 
Josef Kotnauer, Zdeněk Šujan, 
Štěpán Veselý. 



 

Místní sdružení 
ODS Strašice  

 

si Vás dovoluje pozvat na 
 

XXIV. KONCERT DUCHOVNÍ  HUDBY 
 
 

který se bude konat v kostele sv. Vav řince ve Strašicích 
 
 

v neděli 16. srpna 2015 ve 14 hodin 
 
 

Koncert bude sou částí kulturních akcí, po řádaných ve Strašicích v rámci oslav 
tradi čního svatovav řineckého posvícení. 

 
Účinkují:  
 
Josef Kšica  -  varhany 

František Svejkovský  -  trubka 

Pavla Kšicová  -  zpěv 

Červenavé měsíce muzejní 
RNDr. Martin Lang, Mgr. Tomáš Makaj 
 
  V minulém Barňáku, hlavně 
pro nedostatek kapacity listu, 
jsme vás o informace 
z muzejního života tak trochu 
ochudili. Budeme se snažit to 
nyní napravit. 
 Především v sobotu 13. 
června proběhla další strašická 
Muzejní noc, již šestá 
v pořadí. Zcela jsme tentokrát 
„překopali“ její koncepci         
a více než na poučení a 
poučování jsme se snažili 
věnovat hlavně zábavě a 
dětem. Noc proběhla ve jménu 
hesla „Šlápni s dědou do 
pedálů!“.  Odpovídalo tomu 
téma nové výstavy, kde se 
představila řada 
cykloveteránů,  jejich výbava, ale i staré závodní trofeje, dresy a fotografie. Kromě toho, protože i ty mají 



pedály, tu byli vystaveni dva slavní veteráni mopedů, totiž legendární Stadion a Jaweta. Zájemce tu mohl spatřit 
nádherného a dnes již unikátního rokycanského Tudora i jeho „bratránka“, Tripol, kola, která položila základ 
budoucí slavné produkce značky Favorit. I z ní byla k vidění škála „lahůdek“, mj. jiné nádherný exemplář pro 
dráhovou cyklistiku. Nechybělo ani slavné vysoké kolo. Muzeum srdečně děkuje za poskytnutí vystavených 
předmětů soukromým sběratelům, kteří si z důvodů ochrany svých sbírek nepřejí být jmenováni. Výstava trvala 
do konce července a těšila se velmi slušnému zájmu. 
  Nezklamal ani tradiční koncert Collegia musica kapelníka Václava Hájka; zklamalo ale počasí, a tak musel být 
koncert přeložen pod střechu muzea, do expozice. Prudký liják těsně před započetím Muzejní noci byl asi 
příčinou, proč se k dětskému závodu cyklistické všestrannosti skrze areál kasáren dostavila jen hrstka statečných 
Mohykánů. Je to škoda – vždyť právě pro zábavu dětí při pohybu to bylo celé vymyšlené. Nebo je to snad tím, 
že děti opravdu nechtějí zvednout své stále kulatější zadečky od „písíček“ a tabletů? V každém případě patří 
velké poděkování veliteli Obecní policie Ing. Luboši Frajtovi, který se dětem věnoval nejen s užitečnými radami 
k bezpečnosti provozu, ale vysvětlil jim i p řípadné nedostatky výbavy jejich strojů. Dík patří i panu Janu Barnovi 
s personálem restaurace Berten, který zajistil výborně fungující občerstvení i s grilovanými pochoutkami. Šestá 
muzejní noc je tedy za námi – a už se těšíme na příští. 
  O prvním červencovém víkendu se otevřela nová expozice v bývalém kontribučním špýcharu v Břežanech na 
Rakovnicku. I tam jsme přišli se svou trochou do mlýna a postavili část stálé lokální expozice věnované hornické 
tradici těžby železných rud pro někdejší Knížecí Metternichovské železárny v Plasích. 
  Potěšující byla návštěva vernisáže nové místní expozice na zámku v Pteníně na jihu Plzeňského kraje. Zde jsme 
loni vypomohli metodicky v rámci semináře programu „Otevíráme poklady venkova“, který byl dílem Místních 
akčních skupin Plzeňského kraje, v tomto případě MAS Aktivios. Nové „minimuzeum“ je v pěkně 
zrestaurovaných prostorách zámeckého interiéru a zahrnuje především odkaz místních výtvarníků a hudebníků, 
ale také připomínku někdejší staré školy. Rozhodně doporučujeme k návštěvě! 
  Koncem června ukončil Martin Lang práci na nové publikaci se vše říkajícím názvem: „Buzuluk Komárov, a. s. 
- Příběh starý 555 let“. Knížka je zpracovaná netradičně, tj. nikoliv jako klasická historická publikace, ale coby 
příběh. Její vydavatel, Tac-Tac Agency, ji „pustí“ na veřejnost  v první polovině září, její prezentace a „křest“ se 
připravuje na 12. září, v rámci oslav „superpůkulatého“ podnikového jubilea v Komárově. Tomáš Makaj 
společně s Pavlem Wünschem připravují další svazek z Malé řady Brdské edice, který bude věnován tzv. 
smolaření. Do tisku je postupně odevzdáván i kalendář „ Strašice v proměnách času“ a „ Pytlácké historky“, na 
obou se podílel autorsky Tomáš Makaj. 
 Podbrdské vydavatelství v Hořovicích vydalo malíři Václavu Šestákovi knihu reprodukcí obrazů 
doprovozených básněmi Martina Langa, nazvanou „Po Brdech s paletou a perem“. Knížku v zajímavém formátu 
malířského skicáku opatřila předmluvou známá autorka dětské literatury, obrázků a loutek, Vítězslava Klimtová 
z „Pohádkové země české“, doslov s vylíčením geneze společného díla napsal M. Lang. Knihu si můžete 
zakoupit v pokladně muzea a zasíláme ji i na dobírku. 
  Ve sbírkových fondech se „urodily“ další zajímavé předměty, z nichž jmenujme alespoň dar tříčlenného 
souboru pamětních armádních medailí a slušně zachovalou vojenskou obuv z druhé světové války. Boty 
zachránil před zkázou personál Sběrného dvora. 
  Je plná turistická sezóna, a tak se „netrhnou dveře“ v naší ubytovně. Převážně si nocležníci pobyt v našich 
specificky vybavených pokojích chválí. Dlužno však poznamenat, že se našla i jedna paní, která byla 
nespokojená s nízkým komfortem ubytování; hlavně se jí nelíbila originální vojenská lůžka s těmi starými 
(rozuměj původními vojenskými) matracemi…  
  Ani expozice muzea si nemohly stěžovat na návštěvnost.     
 A co chystáme dál? Připravujeme pro vás novou výstavu o Brdech, které letos čeká úplný závěr historie 
uzavřeného vojenského prostoru a přechod do nového režimu Chráněné krajinné oblasti. Na jednání o této 
problematice u nás na obci i v muzeu byla skupina odborníků Agentury pro ochranu přírody ČR, vedená 
regionálním ředitelem AOPK RNDr. Jaroslavem Obermajerem. Zatím vše nasvědčuje, že základní harmonogram 
přechodu Středních a Třemšínských Brd do režimu CHKO od 1. 1. 2016 nebude narušen. Přes určité námitky 
projednávání nového nařízení vlády ke vzniku CHKO v rezortu financí, průmyslu a zemědělství. Ty se však 
nejeví jako zcela zásadní nepřekonatelné, a lze tak zcela odůvodněně předpokládat, že se vyhlášení CHKO 
nezdrží. 
  K problematice počátků myšlenky civilní správy na Brdech vyjde v letošním sborníku „Podbrdsko“ příspěvek 
M. Langa. Sborník by měl vyjít na počátku září a bude rovněž k dostání v pokladně muzea.  
Výše uvedená výstava bude mít vernisáž v rámci sobotního programu tradičního strašického posvícení. Tam 
muzeum ve spolupráci s divadelním souborem uměleckého sdružení Prašivina v neděli uvede představení hry 
„Kuráž“ na motivy barokní Grimmelshausenovy prózy „Příběh o Kuráži“, o které jsme vás podrobně 
informovali už v minulém čísle Barňáku.             
Snad jsme na nic nezapomněli… Přece jen! Vážení čtenáři, přejeme ze srdce krásné léto, dovolenou a prázdniny. 
Ačkoliv poslední týdny jsou ve znamení tropických veder, zkuste přijít i Vy k nám do muzea. Nejenže se tu 
ochladíte, ale určitě si každý u nás najdete něco, co Vás osloví.   



 
Informace z Místní knihovny  
   Polovina prázdnin je za námi a 
naše pozornost je zaměřena 
především na organizaci tradičního 
strašického posvícení. Během 
našeho „červencového“ odpočívání 
jsme však nezaháleli a tak se tak 
trochu uklízelo ve skladech či 
v knihovním archivu. Tomáš Makaj 
tak doplnil celou řadu informací 
ze  života MuDr. Viléma Pobudy      
( na vedlejším snímku s rodinou), 
který stál u zrodu naší knihovny. 
Postupně budeme uveřejňovat tyto 
zajímavé historické kapitoly na 
našich webových stránkách či 
v obecním zpravodaji. Doufejme, že 
se z těchto materiálů podaří udělat i 
knihu, jejíž vydání by se konalo 
v rámci Brdské edice.  
  Vzájemná spolupráce s edicí, by 
měla pak přinést další plody v podobě drobných publikací. Redakční jednání a další ekonomické náhledy 
budeme řešit v rámci občanského sdružení až v září.  V tomto měsíci čeká také i Místní knihovnu několik 
významných akcí a tak se zcela jistě nudit nebudeme. Vraťme se však zpět do červencových  dní, kdy jsme se 
vydali na dovolené. Jak se říká, že každý rok je „ okurková sezóna“ a nic se neděje, tak to bylo popřeno hned  
několika událostmi. Především se jednalo o požár zemědělského objektu a reakcí na jeho následnou likvidaci, 
která znepokojila  řadu strašických občanů. Dostali jsme nejeden podnět k medializaci celého problému. V rámci  
našich  možností však nejsme schopni reagovat poněkud „akčním“ zpravodajstvím. Spíše přijímáme podněty 
občanů  a jak sami vidíte i v tomto čísle, jedná se někdy o články či vyjádření, které nenechávají v čtenářích klid. 
Cílem našeho periodika je však informovat, pokud možno, vyváženě… 
 

Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně v budově 
Společenského domu (PDA). 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo 
odesílat na emailovou adresu: Barnak@email.cz 
Podrobná publikační pravidla jsou na:  
http://www.knihovnastrasice.eu/images/stories/dokumenty/pravidla-

barnak.pdf 
 

Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci.   
Vzhledem k prázdninám a dovoleným, vyjde tisková varianta  Barňáku 
v měsíci červenci a srpnu až druhý týden v daném měsíci. Informace o 
posvícení a jiných kulturních akcích se dozvíte z plakátovacích ploch, z 
webových stránek obce či na facebooku.                         
                                                                  Redakce časopisu Barňák 
Prosím, dodržujte termíny uzávěrek. 
 

Časopis Barňák si můžete zakoupit: 

  Prodejna BAF ( nákupní středisko), SPAR- obchodní dům Strašice, prodejna potravin 
sídliště Gumídkov, Místní knihovna ve Strašicích, Muzeum Středních Brd, Obecní úřad 
ve Strašicích… 



Domov pod Brdy Vás zve na den otevřených dveří, který 
se koná dne 15. srpna od 14.00 hodin do 16.00 hodin. 



 


